
Dagsorden KOU-møde 
 
Tirsdag den 13. juni kl.9.00 – Aktivitetshuset Rødding 
 
Deltagere: KOU-valgte. Bodil Stål og Kirsten Dyrholm delvis 
 
Afbud: 
 
Vi bliver 10 personer 
Der skal være projektor i lokalet til præsentation af pkt. 2 
 
 
Pkt. 1 
Velkomst 
 
Rødding sørger for kaffe og brød 
Kort præsentation af mødets deltagere 
Kommentarer 
Flot morgenbord – vi fik præsenteret os vores 2 gæster 
 
 
Pkt. 2 
Nyt fra Vejen Kommune – Ældreområdet 
 
Bodil og Kirsten vil fortælle os om: 
Hvad er status på ældreområdet i Vejen Kommune 
Hvilke nye tiltag er sat i gang og hvilke påtænkes 
Hvad er visionerne på lidt længere sigt 
Og hvordan ser det ud med økonomien 
Kommentarer 
Vi fik en rigtig god og grundig gennemgang af ovennævnte punkter, dog ikke økonomi 
Der var rigtig god spørgelyst 
 
Koordinationsudvalget (KOU) er Ældre Sagens lokalpolitiske repræsentation. 
Og skal bl.a. varetage kontakten til de lokale myndigheder 
Vi har i dag 7350 medlemmer i Vejen Kommune 
Vi har i dag et godt samarbejde med forskellige afdelinger i kommunen. Feks. 
Vi holder møder med Ældrerådet 
FL repræsenterer ældreområdet i Frivilligrådet 
Vi afholder sporadiske møder med Gitte Fallentin 
Vi har samarbejdsaftale vedr. ”Glad Motion” 
Vi har et samarbejde om Vågetjeneste i hele kommunen 
De fleste af vores lokalafdelinger samarbejder med plejecentrene om forskellige opgaver 
Vi har en samarbejdsaftale med Brørupskolen. 
 



Men vi vil gerne have mere et endnu bedre fasttømret samarbejde på ældreområdet. 
Det kunne f.eks. være årlige møder med jer – blive høringsberettiget indenfor ældreområdet 
Beslutninger/Kommentarer 
Vi aftalte at Bodil og Kirsten gerne stiller op årligt til en orientering om Ældreområdet i Vejen 
Kommune – vi vil tisstræbe at mødet bliver lidt tidligere på året 
Vi aftalte endvidere at FL tager kontakt til Gitte Fallentin, som efter aftale med Kirsten vil forsyne 
os med materiale, så vi kan give vores mening til kende i forbindelse med væsentlige 
ældrepolitiske emner, som skal behandles i Udvalget for social og ældre  
 
Pkt. 3 
Kontingentfordeling 
 
FL foreslår at punktet udgår som selvstændigt punkt og kun tages op igen, hvis der sker ændringer i 
de trufne beslutninger 
Beslutninger/Kommentarer 
OK 
Kontingenttilbagebetaling genfremsendes til hele KOU og følgegruppe  
 
 
Pkt. 4 
Referat af 11. april 
 
Er der nogen der har kommentarer til referatet, som ikke bliver behandlet under de følgende 
punkter 
Beslutninger/Kommentarer 
Ingen kommentarer 
 
 
Pkt. 5 
Siden sidst 
 
Vi skal have fundet en dato for et ekstraordinært møde, hvor vi bl.a. får besøg af Ældrerådets 
formandskab, som opfølgning på det møde vi havde 9. maj – JEI referer mundtligt  
Beslutninger/Kommentarer 
Efter lidt dialog fandt vi frem til en mulig dato – tirsdag den 8. august kl. 9.00 i Holsted 
JEI og FL var enige om at mødet med Ældrerådet den 9. maj havde været positivt og at , de var 
engagerede – Vi gennemgik flere af vores aktiviteter – fokuseret indsats, forældet 
pårørendepolitik mm. – vi aftalte at formanden og næstformanden for Ældrerådet indkaldes til 
vores næste møde den 8. august – FL indkalder  
 
Forebyggelseskonsulenterne deltager i vores næste ordinære møde den 11. september. 
Beslutninger/Kommentarer 
Såfremt Ældrerådet har problemer med den 8. august forsøger vi at bytte rundt 
 



Vores fælles ansøgningskriterier til §18 skal gås efter i sømmene – der skal måske foretages 
ændringer og eller præcisering af tekster 
Vi skal selvfølgelig holde os indenfor rammerne af Vejens kommunes rammer for tildeling af §18 
Beslutninger/Kommentarer 
Vi udsatte behandlingen til næste møde den 8. august – Hvis der er lokalafdelinger der har 
arrangementer hvor der er tvivl om de er §18 berettiget – så tag dem med 
Vi søger hver for sig – men efter samme kriterier – vores budgetter skal være tilgængelige for de 
andre lokalafdelinger i Kommunen 
FL orienterede om at på sidste møde i Frivilligrådet blev budgetopfølgningerne gennemgået – 
rådet var ikke til freds med ÆS Rødding detaljeringsgrad, hverken på budget eller 
budgetopfølgning – Det skal strammes op. 
 
 
Projektet FC demens, som vi er en del af, sammen med Sundhedscentret og DBU, er kørt lidt fast  
Vejen kunne ikke finde frivillige og DBU er nu i gang i Brørup 
Beslutninger/Kommentarer 
Vi er bange for at det er en død sild 
 
Vi skal have en beslutning vedr. gaver til mærkedage – med tilbagevirkende virkning 
Forslag - ÆS max. Pris – gældende for runde fødselsdage – bryllupper (0 – 25 – 50 – 60 – 65) 
bisættelse/begravelse. 
Beslutninger/Kommentarer 
Vi vedtog at genoptage gaver til Mærkedage – bilag vedhæftes, hvor I bedes tjekke fødselsdag og 
påføre evt. bryllupsdag – og returnere til mig 
Så vidt jeg kan se skylder vi gaver til Svend og Hanne – er der evt. ønsker – ellers bliver Imerco 
leverandør 
 
Evaluering arrangement med Johnny Hansen 
Hvordan gik det i sin helhed 
Hvad kan vi gøre anderledes  
Var vi tilfreds med Medius – service – priser mm 
Andet 
Beslutninger/Kommentarer 
Det var et super arrangement – selv JEI og FL syntes Johnny gjorde det fantastisk på alle måder 
Lidt malurt er grådigheden og servicen fra Medius – tages op ved et kommende arrangement 
 
Skal vi lave fællesarrangement sammen i 2024 i Brørup 
Hvis – hvad er så kriterierne – og økonomien 
Forslag til underholdning 
Beslutninger/Kommentarer 
Vi skal hav et fællesarrangement i 2024 i Brørup 
Arrangement udvalget (HW og FL) har frie hænder – indenfor fornuftige rammer (underholdning 
og økonomi) 
 
 



 
Pkt. 6. 
Økonomi 
 
HW fremsender budgetopfølgning til dd. og evt budgetafvigelse på Johnny Hansen arrangement 
Beslutninger/Kommentarer 
Ingen kommentarer til Budgetopfølgningen – udover Bemærkningerne vedr. Medius 
 
 
Pkt. 7. 
Ældrepolitik 
 
JEI/FL har i fortsættelse af mødet med koordinatorerne, møde den 12. juni med Gitte Fallentin 
vedr. bl.a. ”Glad Motion” – JEI refererer 
Beslutninger/Kommentarer 
Rigtig godt møde 
JEI sender referat fra mødet til alle i KOU 
Sørg for ude i lokalafdelingerne at bestyrelse og kontaktpersonerne kender ordlyden i vores 
kommissorium, og er klar til at tage action. 
En væsentlig nyhed er at lederne af aktivitetscentrene bliver briefet af Gitte, så de også ligesom 
os selv kan spotte emenr 
 
Vi aftalte på sidste møde at undersøge om der i alle lokalafdelinger var stemning for et fælles 
seminar/kursus ”Styrk Lokalbestyrelsen” og derefter lade Karen Skou undersøge muligheden evt. 
sammen med lokalafdelingerne i Esbjerg Kommune 
Beslutninger/Kommentarer 
Behandling udsat til næste møde 
 
JEI informerer om vores møde med Ældreministeren 
Beslutninger/Kommentarer 
Udsat til næste møde 
 
 
Pkt. 8 
Fællesprogram 
 
Efter samtaler med de lokale redaktører i hhv. Rødding og Brørup, ser det ikke ud til at vores nye 
tovholder Erik Jensen har haft indkaldt de lokale redaktører til møde om fællesprogram 2024 
Vi må appellere til Erik om at få arrangeret et møde – så vi kan få et oplæg til programmet incl. 
tidsplan. Er det stadig Rødding Bogtryk. Skal annoncepriser justere mm. 
Beslutninger/Kommentarer 
Rødding Bogtryk er ud fra fremsendte tilbud vores samarbejdspartner på program 2024 
Vi fastholder prisen på annoncer men tilstræber at få et par annoncer mere – det betyder at vi 
må acceptere tekster delt over et par sider – lidt kortere tekster mm. Og ikke så meget fyld med 
egne annoncer 



Erik udsender handlingsplan med tidsplan snarest og afholder møde med lokalredaktørerne 
umiddelbart efter sommerferien 
Tidsplanen bør løsnes lidt i den sidste ende – programmerne skal ikke være klar før 1. december 
Hvis der er spørgsmål, er FL til rådighed 
FL overtager kontakten til Danske Bank 
 
 
Pkt. 9 
Samarbejde 
 
Brørup har haft 3 deltager med på kursus/orientering vedr. Microsoft 365, bl.a. HW 
HW orienterer om mulighederne i programmet f.eks. til et KOU-arkiv 
Beslutninger/Kommentarer 
Udsat til næste møde 
 
Pkt. 10  
Eventuelt 
 
Næste ordinære møde er 11. september, kl. 9.00 Aktivitetscentret i Holsted 
 
Ekstraordinært møde er 8. august kl. 9.00 Aktivitetscentret i Holsted 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


